
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 18 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 18 

Överlåtelse av markanvisningsavtal inom fastigheten Södermalm 3:1 i 

stadsdelen Södermalm från John Mattson Fastighets AB till Bonnier 

Cityfastigheter AB 

Dnr E2007-513-01645 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden godkänner i utlåtandet bilagda ”Överlåtelse av 

 markanvisningsavtal” rörande fastigheten Södermalm 3:1 i stadsdelen 

 Södermalm. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 7 november 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Lotten von 

 Hofsten (v) ställde sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Ledamoten Emilia Hagberg (mp) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag bifalls i huvudsak. 

2. I första hand behålls fastigheten i stadens ägo. 

3. Ett utökat samrådsförfarande tillämpas för hela området. 

4. Därutöver anförs följande: 

 

Överlåtelsen av markanvisningen är en del i en större omdaning av 

Hornstullsområdet, och måste ses i sin helhet. 

 

I stort kan en omdaning av Hornstullsområdet vara positivt. Viktigt är att det i 

samband med denna planering tas ett helhetsgrepp över trafiksituationen i området 

i samarbete med trafikkontor och miljöförvaltning. Området har mycket att vinna 

på minskad trafikföring samt sänkta hastigheter. Målet bör vara en mindre bullrig, 

tilldragande miljö, till skillnad från dagens trafikdominerande plats. Det är viktigt 

att de boende i området får vara med och påverka utformningen av den nya 

bebyggelsen. Därför bör ett utvidgat samrådsförfarande genomföras. Även 

stadsdelsnämnden bör vara involverad i förfarandet. 

 

Påbyggnaderna på kontorshusen på bägge sidor om Långholmsgatan är för 

omfattande och bör omarbetas. Skuggningseffekter bör utredas. Fasaden på sågen 

19 behöver bearbetas och en användning som Hotell eller servicehus vore att 

föredra. Fler bostäder bör försöka inrymmas. 

 

Att gångbron är tillgänglig och tryggt utformad alla tider på dygnet och ges 

beteckning x-område är mycket viktigt. Den nya byggnaden på torget får inte leda 

till att bron stängs av under kvällar och nätter. 

 



  

Utöver varutransporter bör den nya torgytan planeras trafikfri. 

 

Gallerior poppar upp som svampar runt om i staden just nu, och det är tveksamt 

om det är önskvärt att alla butiker samlas i gallerior. Det är också mycket osäkert 

om så många gallerior kan bära sig. I Liljeholmen, på andra sidan bron, byggs det 

också en galleria, det planeras vid Slussen osv. Innan slutgiltigt beslut om gallerian 

tas måste det göras en helhetsanalys av vilken utveckling galleriorna har för de 

befintliga näringsidkarna och för helhetsmiljön i området. Det bör eftersträvas att 

affärerna i en ev. ny galleria smälter in med Hornstulls karaktär och inte blir de 

”trötta standarbutiker” som återfinns i var och varannan galleria idag. Flexibla 

smålokaler kan vara ett sätt att åstadkomma önskvärd variation. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (mp). 

 

På grund av jäv deltog inte Helena Bonnier (m) i handläggningen av detta ärende. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


